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Abstract 

Narrative elements in the modern Arabic novel 

The Novel of the Road by Naguib Mahfouz as a model 

By Ali omran 
This research attempts to reveal the narrative elements of the novel by the world-famous writer Naguib 

Mahfouz, who achived a high place in the novel literature. His literature has promised to be realistic and 

symbolic literature. His novels filled the cinema, people got busy. His novel "The Road" has taken a prominent 

place in the narrative world and Egyptian cinema. This novel has provided the narrative elements of great 

importance that has ensured his status. The research has addressed the narrative elements that make up of, as 

follows: Building events, place, time, novel spaces, characters, language, narration, plot, description, speech in 

the novel.  

The research concludes the established results.  

Key words: - Narrative, event, place, characters, narration, narrator, language, description, plot, speech, 

repossession.
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 .8222ثٛخ نهذساعبد ٔانُشش،، انزمُٛبد انغشدٚخ فٙ سٔاٚبد ػجذ انشدًٍ يُٛف،ثٛشٔد، انًؤعغخ انؼشذ(ػجذ انذًٛ)انًذبدٍٚ  -28
 و.8264، 8، سٔاٚخ انّطشٚك، يظش، داس انششٔق ط (َجٛت) يذفٕظ -22
 .8215يكزجخ انًذسعخ،  ،ثٛشٔد: داس انكزبة انهجُبَٙ ،8لضبٚب انغشد ػُذ يذفٕظ، ط  ،َجبس )ٔنٛذ( -23
 و.8214 ،2ُبٌ ط ثٛشٔد : يكزجخ نج ،ْٔجخ )يجذ٘(، انًُٓظ )كبيم(، يؼجى انظطهذبد انؼشثٛخ فٙ انهغخ ٔالأدة -24
 و.8220انزجئٛش(، ثٛشٔد، انًشكض انؼشثٙ انثمبفٙ انؼشثٙ،  -انغّشد -، رذهٛم انخطبة انشٔائٙ )انضيٍ(عؼٛذ)ٚمطٍٛ  -25

 . 8220، 8، رمُٛبد انغشد ثٍٛ انُظشٚخ ٔانزطجٛك، عٕسٚب،داس انذٕاس نهُشش ٔانزٕصٚغ، ط(آيُخ)ٕٚعف  -26
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